
 1 

PROTOKÓŁ  Nr XVI / 2016 
sesji Rady Gminy Miedziana Góra 
odbytej w dniu 31 marca 2016 r. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu nr XV/16 sesji w dn. 11.02.16 r.  
6. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres między sesjami - od 12.02.16 r. do 31.03.16 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XIV/107/15 Rady Gminy 

Miedziana Góra z dnia 30.12.2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Miedziana Góra na lata 2016 – 2029. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół 

podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miedziana Góra. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze w miejscowości Tumlin-Wykień gm. Miedziana 

Góra (ul. Barwna). 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia podlegającego 

komunalizacji. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek w miejscowości Kostomłoty 

Pierwsze. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedziana Góra w 2016 roku”. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze 

Gminy Miedziana Góra. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/102/15 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Miedziana Góra uchwalonego uchwałą Nr 
XXIII/165/2012 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 28 grudnia 2012 r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia „Święta Gminy Miedziana Góra”. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Programu Rewitalizacji Gminy 

Miedziana Góra na lata 2016 – 2023”. 
19. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miedziana Góra z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w roku 2015” – dyskusja. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Miedziana Górze. 

21. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedzianej Górze za 2015 
rok – dyskusja. 

22. Sprawozdania z działalności w 2015 roku: 
a. Komisji Rewizyjnej 
b. Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy, 
c. Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy, 
d. Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych. 

23. Zatwierdzenie planów pracy na 2016 rok: 
a. Komisji Rewizyjnej 
b. Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy, 
c. Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy, 
d. Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych. 

24. Sprawy różne. 
25. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 
26. Zapytania i wolne wnioski. 
27. Zakończenie sesji.    
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 8.45 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Miedzianej Górze. 
Obecni według załączonych list obecności, załączniki od nr 1 do nr 3 do protokołu. 
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Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk otworzył XVI sesję Rady Gminy. Powitał imiennie 
zaproszonych na sesję –  Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników referatów 
Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy, Mieszkańców Gminy przybyłych na sesję, Panie i 
Panów Sołtysów, Panią i Panów Radnych oraz wszystkie inne osoby obecne na sesji. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sesji jest 
obecnych 15 radnych, obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że zgodnie z przyjętą zasadą w dniu 
dzisiejszym sekretarzem obrad powinien być radny Marcin Karczewski, który wyraził zgodę. Następnie 
poddał pod głosowanie wybór sekretarza obrad. 
          Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych – 
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się.                 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku ww. głosowania Rada Gminy 
wybrała sekretarza obrad radnego Marcina Karczewskiego. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że porządek sesji wraz z zawiadomieniem, 
otrzymali wszyscy radni. Spytał, czy są wnioski? W związku z brakiem wniosków poddał pod głosowanie 
przyjęcie porządku sesji. 
                          Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
przyjęła porządek obrad jak na stronie 1 protokołu. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że protokół nr XV/16 sesji w dniu 11.02.16 
r. był wyłożony w sali obrad na godzinę przed rozpoczęciem obrad, jest ogłoszony na stronie BIP, był 
przesłany radnym e-mailem celem zapoznania się. Powiedział, że przed rozpoczęciem obrad nie wpłynęły 
uwagi do protokołu. Poddał pod głosowanie przyjęcie ww. protokołu.                                                                                                                                                                      
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
przyjęła ww. protokół sesji. Następnie powiedział, że na sesję przybył Pan Rafał Barucha mieszkaniec 
Gminy i udzielił Mu głosu. 
Pan Rafał Barucha powiedział, że jest ojcem 2,5 rocznej córki Tosi, która nie chodzi ani nie mówi. Tosia 
cierpi na stwardnienie guzowate. Pomóc może operacja za granicą, jest to skomplikowany zabieg, którego 
podjęliby się lekarze z niemieckiej kliniki. Operacja daje szanse na usunięcie guzów w mózgu, ale jest 
niezwykle kosztowna wynosi 200 tysięcy złotych. W związku z tym, że nie są w stanie sami pokryć kosztów 
tej operacji, proszą o pomoc – przy rozliczaniu podatku o przekazanie 1% podatku na rzecz Fundacji, która 
przekaże zebrane pieniądze na potrzeby ich dziecka. Będzie organizowana zbiórka na ten cel i będzie to 
nagłośnione. Poprosił o pomoc, za którą z góry dziękuje. Przekazał ulotki w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk przyłączymy się do apelu rodzica, bo jest nadzieja na 
poprawę zdrowia córki. Poprosił sołtysów i radnych o pomoc i rozpropagowanie (nagłośnienie) tej sprawy. 
 
Ad. 6. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  przedstawił sprawozdanie z działalności za okres od 12.02.16 r. do 
31.03.16 r.(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Następnie udzielił odpowiedzi na pytania m. 
in. spotkania z Wojewodą w sprawie drogi S74; odwodnienie posesji w Ćmińsku (między boiskiem a posesją 
P.Popki), inwestycje gazowe; posiedzenie Rady Nadzorczej ZGK Sp. z o.o.; usługi elektryczne i inne.  
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy na 2016 r. był omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 29.03.16 r. Czy są jeszcze 
dopytania. W związku z brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w uchwale nr XIV/107/15 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 30.12.15 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2016 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikami. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/121/16 wraz z załącznikami (stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Ad. 8. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 
wieloletniej prognozie finansowej Gminy Miedziana Góra na lata 2016 – 2029. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikami. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/122/16 wraz z załącznikami (stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Ad. 9. 
Insp. ds. oświaty Wojciech Siwak powiedział, że z dniem 01.01.16 r. weszły w życie nowe przepisy ustawy 
o systemie oświaty i organ prowadzący określa: kryteria, liczbę punktów oraz dokumenty niezbędne do ich 
potwierdzenia do postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów do klas pierwszych szkół podstawowych i 
gimnazjów prowadzonych przez Gminę, którzy zamieszkują poza obwodem szkoły do której chcą 
uczęszczać. W związku z tym jest projekt uchwały na dzisiejszą sesję. Następnie udzielił odpowiedzi na 
pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zasad i 
kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Miedziana Góra.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/123/16 (stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie nazwy ul. 
Barwna w msc. Tumlin-Wykień był omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 29.03.16 r. Czy są jeszcze 
dopytania. W związku z brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
drodze w miejscowości Tumlin-Wykień gm. Miedziana Góra. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikiem graficznym. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/124/16 wraz z załącznikiem graficznym (stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie powołania 
komisji inwentaryzacyjnej był omówiony na posiedzeniach komisji. Spytał, czy są pytania? W związku z 
brakiem pytań poprosił o odczytane projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Komisji 
inwentaryzacyjnej mienia podlegającego komunalizacji. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
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Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/125/16 (stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie działek w msc. Kostomłoty Pierwsze był omówiony na posiedzeniach komisji. Był 
wniosek o wskazanie na slajdach lokalizacji działek i zostało to przygotowane. 
Z-ca Kier. ref. IGPOS Katarzyna Kozieł pokazała na slajdach działki proponowane do nabycia stanowiące 
drogę (ul. Marmurowa) w Kostomłotach Pierwszych. GDDKiA zaproponowała Gminie przejęcie tej drogi. 
Nabycie drogi jest uzasadnione, będzie to droga wewnętrzna, w części była we władaniu Gminy. Udzieliła 
odpowiedzi na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie działek w miejscowości Kostomłoty Pierwsze. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/126/16 (stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi..” był omówiony na posiedzeniach komisji. Spytał, czy są 
pytania?  
Radna Bożena Modrzejewska powiedziała, że było zdarzenie, pies leżał koło posesji i zgłoszono do 
weteryniarza P. Gugały. Usłyszano, że może przyjechać w przypadku, gdy jest sprawca zdarzenia i Policja. 
Ponieważ nie było ani sprawcy zdarzenia ani Policji to nie przyjechał, żeby to zobaczyć. W związku z tym 
jakie znaczenie ma zapis § 5. 
Przewodniczący Rady Seniorów Ryszard Kasprzyk spytał, czy jest zawarte porozumienie, o którym 
mowa w § 8 ust. 1? 
Z-ca Kier. ref. IGPOS Katarzyna Kozieł powiedziała m.in. weteryniarz świadczy opiekę tylko zwierzętom 
z wypadku i musi być sprawca zdarzenia. Ww. przypadku nie było sprawcy zdarzenia. Nie ma zawartego 
porozumienia o którym mowa w § 8 ust. 1, jest zawierane jak zaistnieje sytuacja. 
Kier. ref. IGPOS Wojciech Płaza wyjaśnił, że ”Program..” opracowano zgodnie z wymogami ustawy, a 
ww. sytuacja jest do wyjaśnienia między Urzędem Gminy a osobą zajmującą się opieką nad bezdomnymi 
zwierzętami. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Miedziana Góra w 2016 roku.” 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikiem. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/127/16 (stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Przerwa w obradach godz. 9.50 – 10.05. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk wznawiając obrady po przerwie powitał przybyłych na 
sesję – radnego powiatu Zdzisława Zapałę, Komendanta Gminnego OSP Ireneusza Żaka i Panią Ewę 
Dziedzic z AC Exspert. Następnie udzielił głosu P. Ewie Dziedzic. 
Pani Ewa Dziedzic powiedziała m.in. firma realizuje projekty dla osób bezrobotnych po 29 roku życia. 
Dofinansowanie jest na rozpoczęcie działalności gospodarczej, firma przygotowuje projekt na wsparcie osób 
przez 1 rok. Dotacja w kwocie do 23 tys. zł jest bezzwrotna i jest jeszcze wsparcie finansowe przez pierwszy 
rok działalności w kwocie 1700 zł/miesięcznie. Jest możliwość zorganizowania szkoleń. Projekt dla 110 
osób z województwa świętokrzyskiego. Rekrutacja do 30.04.br. Firma mieści się w Kielcach ul. Targowa 18. 
Poprosiła o przekazanie tej informacji dla mieszkańców Gminy. Przekazała ulotki z informacjami. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, ze informacja będzie umieszczona na str. 
BIP Gminy, przekazana do GOPS w M. Górze. Podziękował Pani Dziedzic za przybycie i przekazanie 
informacji. Następnie powiedział, że na sesję zaprosił Pana Ireneusza Żaka Komendanta Gminnego OSP w 
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związku z tematem zakupu samochodu strażackiego. Samochody w strażach są wiekowe i pojawiła się 
możliwość startowania w konkursie i zakupienia 1 samochodu. Decyzja musi być w dniu dzisiejszym. 
Kom. Gm. OSP Ireneusz Żak powiedział m.in. Urząd Marszałkowski ogłasza konkurs nt. działań 
przeciwpowodziowych, po rozmowach zmieniono na środki transportowe na dotarcie do poszkodowanych. 
Jednostka OSP spełnia kryteria, przedstawił możliwości zakupu ciężkiego samochodu strażackiego (75% 
dotacja z UE). Przedstawił punktację w konkursie i co na to się składa. Mogą się ubiegać jednostki 
wchodzące w skład Krajowego Systemu Ratownictwa. Dla województwa świętokrzyskiego jest 
przewidzianych 14 samochodów. Nie chciałby tracić tego samochodu średniego z 2005 r., który jest w 
jednostce OSP Ćmińsk. Dobrze byłoby, żeby został na terenie Gminy. Samochody w jednostkach są 
wiekowe i sprawne, ale czy bezpieczne? W Kostomłotach Drugich samochód strażacki zakupiono w 1996 r. 
Poprosił o wyrozumiałość, proces będzie trwał długo. Środki finansowe należy pokazać w uchwale 
budżetowej wcześniej, będzie to liczone w punktacji do konkursu w Urzędzie Marszałkowskim. Na 
następnej sesji przedstawi informację nt. kondycji jednostek OSP na terenie Gminy. Stary samochód może 
sprzedać i pieniądze byłyby przeznaczone jako udział własny w konkursie, ale wolałby, żeby ten samochód 
został na terenie Gminy. Zarząd OSP zdecyduje, do której jednostki będzie przekazany samochód, będzie 
brane pod uwagę, gdzie jest największa potrzeba jak również ilość wyjazdów do zdarzeń. 
                  Wywiązała się dyskusja – z czego zdjąć środki i przeznaczyć na zakup samochodu strażackiego. 
Rada Gminy przez aklamację podjęła decyzję o przystąpieniu do konkursu i zakupieniu samochodu, ale 
środki nie będą zdjęte z kanalizacji. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że Zarząd OSP przedstawi Radzie Gminy 
propozycję przekazania samochodu z jednostki Ćmińsk. Następnie zakończył dyskusję i przystąpiono do 
dalszej części obrad. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków częściowo był omówiony na posiedzeniu komisji. Otworzył 
dyskusję w tej sprawie. 
Radny Raczyński Kazimierz powiedział, że należy coś zrobić, żeby ścieki nie płynęły rowami i nie 
wypuszczano do rzeki. Powinna być osoba, żeby sprawdzała i regulowała te sprawy, wyciągała 
konsekwencje od osób, którzy tak robią. Spytał, kto jest właścicielem przyłącza wodociągowego? 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział m.in. jest ważna kwestia ochrony środowiska. W ubiegłym 
roku rozpoczęto kontrole i były w sołectwie Tumlin-Wykień. Osoby kontrolujące spotykały się z ogromną 
agresją ze strony mieszkańców. Radni również oburzali się, że mieszkańcy są szykanowani przez takie 
kontrole. 
Kier. ZGK Sp. z o.o. Zdzisław Zapała – zgodnie z ustawą przyłącze należy do właściciela posesji 
natomiast sieć główna do studzienki (od której wykonano przyłącze) należy do ZGK. ZGK musi mieć dostęp 
do wodomierza. Wymiana wodomierza powinna być co 5 lat.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Miedziana Góra. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikiem. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/128/16 (stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa 
Miedziana Góra był omówiony na posiedzeniach komisji w dniu 29.03.br. Czy są pytania? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XIV/102/15 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Miedziana Góra 
uchwalonego uchwałą nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 28 grudnia 2012 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk  poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z 
załącznikiem graficznym. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
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Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/129/16 wraz z załącznikiem graficznym (stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały dot. zmiany terminu 
obchodów Święta Gminy Miedziana Góra był omówiony na posiedzeniach komisji . W projekcie uchwały 
jest zapis „trzecia niedziela miesiąca czerwca” a Komisje wnioskują o zmianę terminu i zapisu „na 
przedostatnią niedzielę miesiąca czerwca” i z takim zapisem będzie przegłosowany projekt uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
„Święta Gminy Miedziana Góra”. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk  poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła uchwałę Nr XVI/130/16 (stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poprosił o zgłoszenie 5 radnych w skład Komisji 
Statutowej. 
Zgłoszono następujących radnych: 

1. Marek Podsiadło – wyraził zgodę 
2. Damian Sławski – wyraził zgodę 
3. Piotr Rogula – wyraził zgodę 
4. Wiesław Tokar – wyraził zgodę 
5. Rafał Micigolski – wyraził zgodę 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie – kto jest za zamknięciem listy 
zgłoszeń? 
             Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 
– 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
zamknęła listę zgłoszeń kandydatów w skład Komisji Statutowej. Następnie powiedział, że z Komisją będą 
współpracować Sekretarz Gminy Mirosława Duda, Radca Prawny Urzędu oraz insp. ds. obsługi rady gminy 
Halina Żelazna. Poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 
doraźnej Komisji Statutowej.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk  poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła uchwałę Nr XVI/131/16 (stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały dot. przystąpienia do 
opracowania „Programu Rewitalizacji Gm. Miedz. Góra” był omówiony na posiedzeniach komisji. Czy są 
pytania. W związku z brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
do opracowania „Programu Rewitalizacji Gminy Miedziana Góra na lata 2016 – 2023”. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/132/16 (stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 
 
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że Radni otrzymali „Sprawozdanie z 
realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Miedziana Góra z Organizacjami Pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2015 roku”(stanowi załącznik nr 17 
do protokołu). Następnie otworzył dyskusję w tej sprawie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek spytał, jakie są kryteria przyznawania wsparcia 
finansowego?  
Insp. Dominik Słoń odpowiadając powiedział m.in. Rada Gminy uchwala roczny program współpracy, 
opracowywana jest punktacja do ogłaszanego konkursu. Komisja Konkursowa jest powoływana 
zarządzeniem Wójta Gminy. Dofinansowanie jest uzależnione od punktacji, jaką otrzyma stowarzyszenie lub 
organizacja. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – w związku brakiem pytań zamknął dyskusję i 
stwierdził, że Rada Gminy przez aklamację przyjmuje ww. sprawozdanie. 
 
Ad. 20. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmian do 
Statutu GOPS w M. Górze był omówiony na posiedzeniach Komisji. W dniu dzisiejszym na sesji jest 
nieobecna Pani Kierownik GOPS ponieważ jest na szkoleniu. Spytał, czy są jeszcze pytania? W związku z 
brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedzianej Górze. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
podjęła Uchwałę Nr XVI/133/16 (stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 
 
Ad. 21. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, ze Radni otrzymali „Sprawozdanie z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedzianej Górze za rok 2015” (stanowi załącznik nr 
19 do protokołu). Sprawozdanie było omówione na posiedzeniach Komisji, czy są pytania? W związku z 
brakiem pytań stwierdził, że Rada Gminy przyjęła „Sprawozdanie” przez aklamację. 
 
Ad. 22. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 
stałych Rady Gminy o przedstawienie sprawozdań z działalności w 2015 roku. 
 
Ad. 22a. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Rogula przedstawił „Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej 
za 2015 rok” (stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
 
Ad. 22b. 
Przewodniczący Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy Emil Rutkowsk i przedstawił „Sprawozdanie z 
działalności Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy za 2015 rok” (stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 
 
Ad. 22c. 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy Marcin Karczewski przedstawił 
„Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy za 2015 rok” (stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu). 
 
Ad. 22d. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych Bożena Modrzejewska przedstawiła 
„Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych za 2015 rok” (stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu). 
 
Ad. 23. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 
stałych Rady Gminy o przedstawienie planów pracy Komisji na 2016 rok. 
 
Ad. 23a. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Rogula przedstawił „Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 
rok” (stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 
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Ad. 23b. 
Przewodniczący Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy Emil Rutkowsk i przedstawił „Plan pracy Komisji 
Inwestycji i Rozwoju Gminy na 2016 rok” (stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 
 
Ad. 23c. 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy Marcin Karczewski przedstawił „Plan 
pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy na 2016 rok” (stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 
 
Ad. 23d. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych Bożena Modrzejewska przedstawiła 
„Plan pracy Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych na 2016 rok” (stanowi załącznik nr 27 do prot.). 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk spytał, czy sa pytania. W związku z brakiem pytań 
poddał pod głosowanie – kto jest za zatwierdzeniem przedstawionych planów pracy na 2016 poszczególnych 
stałych Komisji Rady Gminy. 
                    Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Gminy 
zatwierdziła ww. plany pracy Komisji stałych. 
 
Ad. 24. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk przypomniał, że do dnia 30 kwietnia 2016 r. 
należy złożyć w dwóch egzemplarzach oświadczenie majątkowe według stanu na dzień 31.12.15 r. 
wraz z kopią PIT i załącznikami (złożoną w Urzędzie Skarbowym). Kolejna sprawa to pismo - 
Starostwo Powiatowe w Kielcach zaprasza do udziału w XVI Halowych Mistrzostwach Radnych i 
Pracowników Samorządowych w Piłce Nożnej o Puchar Starosty Kieleckiego, które odbędą się w 
dniu 24 kwietnia 2016 r. w Hali Sportowo-Widowiskowej ”Pod Basztami” w Chęcinach. Termin 
zgłoszenia udziału jest do 4 kwietnia br. Radni mieli zastanowić się i w dniu dzisiejszym 
zdecydować, czy zgłaszamy drużynę. 
                  W związku z brakiem chętnych do udziału, Gmina nie będzie zgłaszać się do udziału w 
ww. Mistrzostwach.  
 
Ad. 25 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk spytał, czy radni składają interpelacje pisemne? 
                     W związku z brakiem interpelacji przystąpiono do dalszej części obrad. 
 
Ad. 26. 
Radny Piotr Rogula powiedział, że Ksiądz Proboszcz z Parafii Ćmińsk ma zamiar sprzedać lub 
wydzierżawić budynek nowej plebani. Pojawia się możliwość zagospodarowania tego budynku przez 
Gminę. Wnosi o negocjacje w tej sprawie i zorganizowanie przedszkola w tym budynku. Przedstawił jaki 
jest stan i co należałoby zrobić. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka – jest to już druga propozycja wykorzystania budynku na potrzeby Gminy. 
Wcześniej była propozycja wydzierżawienia budynku dla Rady Seniorów. 
Radny Kazimierz Raczyński poprosił o załatanie dziur na ul. Wyrowce; Wyrowce – Podkościele. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  poprosił o zgłoszenie tego na piśmie do Urzędu Gminy. 
Radny Marian Korczyński zaapelował o pomoc dla dziecka Pana Baruchy, umieszczenie informacji na 
BIP, w gazetce gminnej i wszędzie, gdzie jest to możliwe. 
Radna Bożena Modrzejewska poinformowała, że złożyła dwa pisma w sekretariacie Urzędu i zapoznał z 
ich treścią – o zmianę godziny kursu linii nr 9 w godzinach porannych oraz o wykonanie prac remontowych 
na drogach w sołectwie Ćmińsk Kościelny. Na posiedzeniu Komisji w dniu 29.03.br. prosiła o 
przygotowanie i przedstawienie informacji nt. przewozu dzieci do szkoły w Ćmińsku, jakie są koszty 
obecnego przewoźnika. 
Skarbnik Gminy Justyna Błaszczyk powiedziała m.in. przedstawiła koszty gimbusa w 2014 r. oraz 
nowego przewoźnika wyłonionego w przetargu. Płacimy za 1 wozokm, całkowite koszty będą widoczne i 
możliwe do policzenia po zakończeniu roku szkolnego w miesiącu czerwcu br. Będzie możliwość 
porównania, co jest korzystniejsze. 
Radna Bożena Modrzejewska – należy zastanowić się, czy nie lepiej byłoby zakupić gimbus. Sołectwa, 
których dotyczy ta sprawa przekazałyby fundusz sołecki na ten cel. 
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Radny Wiesław Tokar zwrócił uwagę, że bardzo kurzy się z kopalni w Kostomłotach Drugich. Mieszkańcy 
Miedzianej Góry ul. Herby nie dostają żadnych odszkodowań z tego tytułu, a jest to bardzo uciążliwe. 
Trzeba w jakiś sposób rozwiązać ten problem. 
Sekretarz Gminy Mirosława Duda powołano doraźną Komisję Statutową i będzie z nią współpracować. 
Jest prośba o spotkanie się w terminie do końca kwietnia br. celem ukonstytuowania się i ustalenia prac 
związanych z opracowaniem dokumentów. Poinformowała, że podjęła już czynności i opracowuje projekt 
statutu gminy. 
Radny Piotr Rogula zwrócił się z prośbą do Radnych i Sołtysów o przygotowanie uwag, wniosków do 
statutu gminy i statutów sołectw. Uwagi zgłosić w możliwie szybkim terminie. 
Sołtys Marek Socha zwrócił się o wystąpienie z pismem do Powiatowego Zarządu Dróg o oczyszczenie 
chodnika dla pieszych z piachu i przeglądu studzienek przy ul. Starowiejskiej. 
Radny Powiatu Zdzisław Zapała – na początku kwietnia br. będzie wiadomo, co będzie robione na 
drogach powiatowych. Powinna być informacja o nr telefonów do osób odpowiedzialnych za porządek w 
Gminie, bo mieszkańcy dzwonią tylko do mnie, nawet w godzinach nocnych. 
Radny Marcin Karczewski spytał, czy możemy przyspieszyć sprawę budowy chodnika w Porzeczu? Czy 
będzie wymiana rur na odcinku wodociągu góra Bobrzy odcinek od remizy OSP w kierunku Porzecza? Na 
tym odcinku są bardzo często awarie i mieszkańcy nawet przez kilka dni pozbawieni są wody. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka – chodnik w naszych planach został zgłoszony do Powiatowego Zarządu 
Dróg, wybiera się do Starostwa w tej sprawie. Z obecnym wykonawcą są problemy, ale skończy budowę. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Zdzisław Zapała powiedział, że jest robiony projekt na wymianę rur azbestowych 
na całość wodociągu i m.in. tego odcinka, a taki odcinek jest kosztowny i nie będzie robiony. 
Radny Marcin Karczewski poprosił  o przygotowanie informacji o kosztach usuwania awarii na tym 
odcinku w roku ubiegłym. Uważa, że usuwanie awarii jest droższe niż wymiana rur na tym odcinku 
wodociągu w Bobrzy. Mieszkańcy zbyt często nie maja wody i trwa to kilka dni. 
Radna Bożena Modrzejewska – wykonano projekt chodnika dla pieszych w Ćmińsku od Kościoła do 
cmentarza, czy będzie coś dalej robione? Drzewa przy ul. Podglinie, czy wycięto i uporządkowano teren? 
Sołtys Jan Picheta – zgłosić do zarządu Dróg czyszczenie rowów i przepustów przy drodze od ul. Łódzkiej 
w kierunku Bobrzy tzw. Berlinka. 
Kier. ref. IGPOS Wojciech Płaza powiedział m.in. nie było działań w kierunku wymiany rur wodociągu w 
Bobrzy. Planowana jest inwestycja wymiany rur azbestowych wodociągu i jest przedmiotem opracowania 
projektu. Ul. Podglinie – termin wykonania projektu jest do końca maja br., dokończenie odcinka drogi 
między murem oporowym a ul. Podglinie. Drogi nie ujęte w planach do remontu, są jakieś drobne naprawy 
dróg i będzie ogłoszony przetarg. Co do niektórych niezbędne jest pozwolenie wodnoprawne. Następnie 
przedstawił informację dot. napraw dróg. 
Radny Marcin Karczewski – ul Wodna i ul. Staszica zrzucamy na dalszy plan, a miały być robione. Droga 
była zlecona do zrobienia, a wycięto 3 drzewa i nie ma żadnych innych prac. 
Kier. ref. IGPOS Wojciech Płaza – żeby zrobić drogę to musimy mieć własność gruntu. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że o tych sprawach można rozmawiać na 
posiedzeniach Komisji, a nie na sesji Rady Gminy. Wiele spraw można załatwić na komisjach tylko należy 
zwoływać posiedzenia, a nie czekać na termin ustalony przez Przewodniczącego Rady Gminy celem 
omówienia materiałów sesyjnych. 
Radny Rafał Micigolski zaprosił wszystkich na stronę BIP Gminy, bo jest wiele informacji. 
Radny Damian Sławski spytał, jakie były kryteria dot. naboru członków Rady Nadzorczej Spółki ZGK? 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  zgodnie z regulaminem członków Rady Nadzorczej Spółki powołuje Wójt 
i osoby muszą mieć pewne uprawnienia. Omówił sposób naboru i wymagane uprawnienia członków Spółki. 
 
Ad. 27. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, 
podziękował wszystkim za udział i zakończył XVI sesję Rady Gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Sesja zakończyła się o godz. 11.55. 
 
           Protokolant                          Sekretarz obrad                    Przewodniczący Rady Gminy 
 
         /-/ Halina Żelazna              /-/ Marcin Karczewski                     /-/ Bogusław Sobczyk 
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